



ကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ်

မၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးပုၤဂွံဝိခွဲးယာ်လၢကီၢ်ပယါခိၣ်ဒုသဝီပူၤ

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်

လၢယနူၤအါရံၤ ၆သီ, ၂၀၂၂ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 21-338-D1

ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ် တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ်- SAC သုး ခးလီၤမ့ၢ်ချံၣ်ဆူသဝီပူၤ ဘၣ်ဒိသဝီဖိသၢၤဂၤ, လါဒံၣ်စ့ဘၢၣ် ၂၀၂၂နံၣ်

တၢ်ဟံၣ်ဖျါအဖုၣ် တဘျုးအံၤဟံၣ်ဖျါဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ လၢဒိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ် ဖဲလါဒံၣ်စ့ဘၢၣ် ၂၀၂၂နံၣ်န့ၣ် လီၤ. သဝီဖိသၢၤဂၤ (ဖိသုၣ်ခံၤဒီး ပုၤနီၣ်ဒိၣ် တၢၤ) ဘၣ်ဒိဝဲဒီးမ့ၢ်ချံၣ်လၢ SAC သုးခးလီၤအီၤဆူအဝဲသ့ၣ်သဝီပူၤ ဖဲတၢ်ဒုး ကဲထီၣ်လၢ SAC သုးဒီး KNLA သုးဝံၤအလီၢ်ခိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤဝံၤစ့ၤသီအလီၢ်ခိၣ်, ဒီးတၢ်ဒုးကဲထီၣ်လၢအၤဂၤတ ခါဝံၤ, SAC သုး ခးစိဝဲကျိတၢ်စုကဝဲၤဆူ ပုၤဒီးဖိမိၢ်ခိၣ်လၢအမၤတၢ်ဖဲစံာ်ပျီပူၤအဖၤမုၢ်န့ၣ်လီၤ.¹

ဖဲ လါဒံၣ်စ့ဘၢၣ် ၇သီ, ၂၀၂၂နံၣ်, ဟါလီၤခိၣ်န့ၣ် တၢ်ဒုးကဲထီၣ်တဘျီဖဲ ဟ---သဝီ, ယဲဒၢကရူာ်, လၢဒိၣ်ကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ် ဖဲလီၢ်ကဝီၤ ကညီဒီကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျဲးသုးမုၢ်ဒိၣ် (KNLA) သုးဒု-၃ ဟံၣ်ဖိဒီး ကညီဒီကလုာ်ဂၤသး ကရူာ် (KNDO) ထီၣ်ဒုးဝဲ ထံကီၢ်တၢ်ပၤတၢ်ပြဲးကီၢ်ကးကရူာ် (SAC) ခိၣ်သုးရၣ် (ခလရ-၆) ဖဲဟ---သုးကလၢန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝံၤအလီၢ်ခိၣ်, SAC (ခလရ-၇၅) လၢ သုးရၣ်ခိၣ် စီၤစီၤန့ၣ်တီၣ်ခိၣ်ရဲၤမဲအီၤတဖု, လၢအအိၣ်ဆီလီၤအသးဖဲသုးက လၢလၢသဝီအကလံၤထံးတဖုန့ၣ်, ခးဝဲမ့ၢ်ချံၣ်ဆူ ဟ---သဝီန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ချံၣ်လီၤတၢ်ပိၢ်ဖးထီၣ်ဝဲလၢသဝီပူၤခံဖျါၣ်, မၤဘၣ်ဒိ ဝဲသဝီဖိသၢၤဂၤန့ၣ်လီၤ.

¹ တၢ်ဂွံတၢ်ကျိလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျုးအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ (လါဒံၣ်စ့ဘၢၣ် ၂၀၂၂နံၣ်) အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆုၢ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပုၤမၤသကိးတၢ်တၢၤ ဖဲ (ချၢၣ်လွံၣ်ထူၣ်ကီၢ်ရၣ်) အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖုဖဲလီၢ်ကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပုၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖုအမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီးအိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲး တဖုန့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢအဝဲနီၢ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂွံတၢ်ကျိလၢ တၢ်ကွဲးရဲၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲၤထီၣ်တၢ်ဂွံတၢ်ကျိန့ၣ်လီၤ.

တၢ်ဒူးကဲထီၣ်အဆၢကတီၢ်မ့ၢ်ဝဲဖဲ ဟါခီ ၇း၀၅ အခိၣ်အဃၢၤန့ၣ်လီၤ. ဖိသၢ်ဒီးပှၤသးစၢ်သ့ၣ်တဖၣ်ဟံၣ်ဖျါအသးလၢသရိၣ်ပှၤ လၢကကွီးတၢ်သ့ၣ်ဝံၣ်သးဆၢဒီးတၢ်ဂဲၤကလံၣ်တဖၣ် (လၢတၢ်ကမၤခရၢ်အိၣ်ဖျဲၣ်အမူးသးဖံၣ်အဂီၢ်) အဆၢကတီၢ်, အဝဲသ့ၣ် န့ၢ်ဟူဝဲကျိပိၢ်သိၣ်ဖဲ ဟ---သဝီအဃိ ဃုၢ်လီၤပြီၤလီၤပြီၤကွံၣ်ဝဲဆူသဝီပှၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲကျိသိၣ်ဝံၣ်အလီၢ်ခံ, SAC သူးလၢ (ခလရ-၇၅) တဖၣ် ခးလီၤဝဲမ့ၢ်ချံဆူသဝီပှၤဒီး ဘၣ်ဒိဝဲပှၤသဝီဖိ သၢၤန့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိလၢအဘၣ်ဒိသၢၤန့ၣ်မ့ၢ်ဝဲ စီၤၤ---, သးနံၣ် ၂၅ နံၣ်, စီၤၤဘ---, သးနံၣ် ၁၁နံၣ်, ဒီးနီၢ် ခ-----, သးနံၣ် ၁၁ နံၣ် သ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. (အဝဲသ့ၣ်သၢၤလၢကအိၣ်ဖဲသရိၣ်ဒီး ဃုၢ်ကွံၣ်ဝဲဖဲအန့ၢ်ဟူကျိသိၣ်ဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.) စီၤၤ--- အသးနါပှၤလၢ အစ့ၣ်တကပၤဘၣ်ဝဲ ဒီးမ့ၢ်ချံအက့အခီန့ၣ်လီၤ. စီၤၤဘ---အခိၣ်စ့ၣ်တကပၤဘၣ်ဝဲဒီး မ့ၢ်ချံအက့ဒီးအခိၣ်နါဖျိးကွံၣ်တဘိ န့ၣ်လီၤ. နီၢ်ခ--- အခိၣ်ကံၣ်ဒုၣ်အစ့ၣ်တကပၤဘၣ်ဝဲဒီးမ့ၢ်ချံအက့ဒီး ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးဝဲတဆံးတက့ၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအဟံၣ် ဖျါထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤဆူ KHRG တၢၤန့ၣ်, သဝီဖိသၢၤလၢကအဘၣ်ဒိတဖၣ် ဘၣ်တၢ်ကူစါဆိအီၤလၢလီၢ်ကဝီၤဆူၣ်ချ့ အပှၤတဖၣ်, မ့ၢ်လၢ သဝီအပှၤ တၢ်ဟ့ၣ်ကသံၣ်ဒီးမ့ၢ်ဂ့ၢ် တၢ်ဆါဟံၣ်မ့ၢ်ဂ့ၢ် တအိၣ်ဝဲဘၣ်အဃိန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဒိၣ်စ့ၣ်ဘၣ် ၈သီ, ၂၀၂၁နံၣ်န့ၣ်, (SAC) သူးဖိလၢ ခိၣ်သူးရၣ် (ခမရ-၇၅) ကိးထံၣ်ဝဲ ဟ---သဝီသးပှၤဘၣ်ဃး ပှၤသဝီဖိ ဘၣ်ဒိသၢၤအဂ့ၢ်ဒီးမၤဝဲသးပှၤအံၤ ဒီးသဝီဖိအဂၤတဖၣ်လၢကဟဲဆုၢ်အီၤပှၤဘၣ်ဒိသၢၤဆူ ဟ---သူးကလၢလၢကဒီး န့ၢ်ဘၣ်တၢ်ကူစါယါဘျါဂ့ၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအဘၣ်ဒိ သၢၤလၢကဘၣ်တၢ်ဆုၢ်အီၤဆူ (ခမရ-၇၅) သူးကလၢဒီး ဒီးကူစါအသးဖဲန့ၣ်လီၤ. စီၤၤဘ---ဒီး နီၢ်ခ---ခံၤလၢကဒီးန့ၢ်တၢ်ကူစါလၢပှဲၤဖဲသူးကလၢအပှၤ မ့ၢ်လၢအတၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံး တဒိၣ်ဝဲတုၤဒၣ်လဲၤလီၤဘၣ်ယိၣ်လၢအသးသမူအဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. (SAC) သူးဖိတဖၣ် တဲဘၣ်သဝီဖိလၢ စီၤၤ---အတၢ်ပှၤ လီၢ်ဘၣ်ဒိန့ၣ်နးဝဲဒီး အိၣ်လၢတၢ်လီၤဘၣ်ယိၣ်န့ၣ်လီၤ.

(SAC) သူးတဖၣ် တဲဘၣ် စီၤၤ---အမိၢ်ပၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ကူစါအီၤဖဲ သူးကလၢအံၤတန့ၢ်ဘၣ်မ့ၢ်လၢအဘၣ်ဒိနးအဃိ, ဒီးမ့ၢ်လၢကျိချံအက့န့ၣ်ဘၣ်ဝဲဘူးဒီးအသးအဃိန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတၢၤတဲဝဲလၢ, ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အမိၢ်အပၢ် တၢ်ဃုထၢအကျဲ အိၣ်ဝဲခံၣ်လၢကကူစါအဖိခွါအဂီၢ်, တၢၤတဘိန့ၣ် ကဆုၢ်အဖိခွါဆူလၢဒိၣ်ဝဲဒီးကူစါအသးဖဲတၢ်ဆါဟံၣ်, ခံၣ်တဘိန့ၣ် ကဆုၢ်အီၤဆူ တၢ်ဆါဟံၣ်လၢ (KNU) တၢ်ပၤဟီၣ်ကဝီၤဖဲမ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၣ်အပှၤန့ၣ်လီၤ. လၢဒိၣ်ဝဲဒီး အိၣ်စီၤစုၢ်ယံၤဝဲဒီး ဟ---သဝီဒီးတၢ်လဲၤတၢ်က့ၤကျဲစုၢ်ကိးကီၢ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်န့ၣ်အဃိ မိၢ်ပၢ်ခံၤအံၤဆၢတၢ်လၢကဆုၢ်အဖိခွါဆူ တၢ်ဆါဟံၣ်လၢ (KNU) တၢ်ပၤဟီၣ်ကဝီၤဖဲမ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၣ်အပှၤ (တၢ်ဒုၣ်စၢၤယံၤစုၢ်ကိးဒီးဟ---သဝီဘၣ်ဆၣ် စီၤၤ--- အမိၢ်ပၢ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲလၢ အအိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢဒိၣ်လၢကဆုၢ်အီၤဖဲတၢ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ.) သဝီဖိတဖၣ်လဲၤယိးဆုၢ်စီၤ---ဒီးစုၢ် ဆူတၢ်ဆါဟံၣ် ဖဲလါဒိၣ်စ့ၣ်ဘၣ် ၈သီ, ၂၀၂၁နံၣ်ဒီး ခဲအံၤအဝဲဒီးကူစါအသးဖဲတၢ်ဆါဟံၣ်လၢမ့ၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၣ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤတဘျီအံၤ သဝီဖိတဂၤဒိန့ၢ်အီၤဖဲ လါဒိၣ်စ့ဘၢၣ် စသီမုၢ်န့ၢ်ဒီ, ၂၀၂၁န့ၣ်, ဖဲဟ---သဝီ, ယဲဒၢကရူၢ်, လၢဒိၣ်ကီၢ်ဆၢၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထွဲၣ် ကီၢ် ရၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤအံၤဟ်ဖျါဝဲ စီၤဒ---, လၢအဘၢၣ်ဒိ ဒီးမျိၣ်ချံအက့အ ဒီလၢ (SAC) သုး (ခမရ-၇၅) ခးလီၤအီၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲဘၢၣ်တၢ်လဲၤယံး အီၤဒီးစ့ၢ် ဆူတၢ်ဆါဟံၣ် လၢမုၢ်တြီၢ်ကီၢ်ရၣ်အပူၤလၢတၢ်ကူၤစါ သးအဂီၢ် န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိ)

သဝီဖိတဂၤ ဟ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ, ပုၤသဝီဖိတဖုၣ် ပျံၤတၢ်ဒီဖျါလၢ (SAC) သုးဖိတဖုၣ်တဲအဝဲသ့ၣ်လၢ, တၢ်ဒုးမ့ကဲထီၣ်ဖဲသဝီ ကပၤန့ၣ် မ့ၢ်ဒၣ်ဒီဖျါသဝီဖိ တဖုၣ်ဆဲးကျါမၤသကိးတၢ်ဒီး KNLA ဒီး KNDO သုးတဖုၣ်လၢကထီၣ်ဒုး (SAC) သုးတဖုၣ် အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဲစ့ၢ်ကိးဝဲလၢ (SAC) သုးတဲအဝဲသ့ၣ်လၢ ပုၤမ့ဟဲထီၣ်ဒုးကဒီးအီၤန့ၣ် အဝဲသ့ၣ်ကခးစိယီၤစုကဝဲၤဆူ တၢ်လီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဆိကမိၣ်ဝဲလၢပုၤဟဲထီၣ်ဒုးအီၤအလီၢ် (အခိပညီမ့ၢ်ဝဲ (SAC) သုးကခးနီၤစါတၢ်ဖဲတၢ်ထီၣ်ဒုးစိအီၤအ လီၢ် ဒီးမျိၣ်ချံသ့ၣ်တဖုၣ်လီၤတၢ်ဘၣ်ဝဲဒုသဝီသ့န့ၣ်လီၤ.)

သဝီဖိတဂၤဟ်ဖျါထီၣ်စ့ၢ်ကိးဝဲလၢ (SAC) သုးမုၢ်တဖုၣ် ဆုၢ်ထီၣ်ဝဲသုးသိလ့ၣ်ဖးဒိၣ်တဖုၣ်ဆူအသုးကလၢၤလၢ ဟ---သဝီ, ဒ်သိးကဘျီဂ့ၢ်ထီၣ်သိလ့ၣ်ကျဲဒီးဆုၢ်သုးတၢ်အိၣ်တၢ်အီၤစုကဝဲၤပီးလီၤဆူ တၢ်မံၤညါသုးကလၢၤလၢဟီၣ်ကဝီၤအပူၤ, လၢခွဲၣ်အဲၣ်ယုၣ်ဒီး KNLA သုးတဖုၣ်တြီၢ်ယာ်ဝဲယံးယံးလၢ (SAC) သုးတဖုၣ်တဘျီန့ၣ်လီၤလုၤတက့ၤဘၢၣ်ဒၣ်လဲၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤ KNLA သုးတဖုၣ်ဟ်ဖျါဝဲလၢ, လါဒိၣ်စ့ဘၢၣ် ၁၄သီ, ၂၀၂၁ န့ၣ်န့ၣ်, တၢ်ဆုၢ်ထီၣ် သုးသိလ့ၣ်ဖးဒိၣ် ၅၁ခိၣ်ယုၣ်ဒီး ဟုသး ၂,၄၀၀ ထၢၣ်, စုကဝဲၤဒီးသုးတၢ်ပီးတၢ်လီၤအဂၤတဖုၣ်ဆူ ဟ---သုးကလၢၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါဒိၣ်စ့ဘၢၣ်ထီၣ်သီန့ၣ် တၢ်ဆုၢ်ထီၣ်ဝဲ (SAC) သုးရၣ် လွံၢ်ရၣ်ဆူဟီၣ်ကဝီၤအပူၤလၢအမုၢ်- ခလရ-၁၂၄, ခိၣ်ချံသုးရၣ် (ခမရ-၃၅၁), ခမရ-၅၉၈ ဒီး ခမရ-၄၄၀ သ့ၣ်တဖုၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. ခလရ-၇၅ ဟူးဂဲၤဟ်စၢၤလဲဝဲဖဲ ဟ---ဟီၣ်ကဝီၤအပူၤလံအယိ အဲအံၤအိၣ်ဝဲ ယဲၤသုးရၣ်န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်လၢ (SAC) သုး ဆုၢ်အါထီၣ်အသုးမုၢ်တဖုၣ်လၢဟီၣ်ကဝီၤအပူၤ ဒီးဟံးတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအါထီၣ်လၢက ဆုၢ်သုးစုကဝဲၤပီးလီၤဒီးတၢ်အိၣ်တၢ်အီၤအဂီၢ်အယိ သဝီဖိတဖုၣ် ဘၣ်ကွၢ်ဆၢၣ်မဲၢ်တၢ်အိၣ်သးကီၢ်ခဲဒိၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. ဟ--- သဝီန့ၣ် အိၣ်လၢကျဲမုၢ်ကပၤဒီး ကစၢၢ်အိၣ်ဝဲတရံးအီၤအယိ, သဝီဖိတဖုၣ် သုးလီၢ်သုးကျဲတသ့နီတပူၤဘၢၣ်.

ဖဲလါဒိၣ်စ့ဘၢၣ် စသီ, ၂၀၂၁န့ၣ်, သဝီဖိသ့ၣ်တဖုၣ် လဲၤကူးဘုလၢအစံၢ်ပူၤတဘျီဘၢၣ် မ့ၢ်လၢ အဝဲသ့ၣ်ဘၢၣ်ယိၣ်ဝဲလၢ (SAC) သုးကခးလီၤကျိချံမျိၣ်သ့ၣ်လၢအစံၢ်ပူၤအယိလီၤ. တကးဒီးဘၢၣ် (SAC) သုးမုၢ်တဖုၣ် ဟူးဂဲၤအါထီၣ်အယိ တၢ်လုၢ်အိၣ်နီၢ်ခိသးသမူတၢ်အိၣ်သးကီၢ်ခဲဒိၣ်ထီၣ်ဝဲလၢလီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖုၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

တၢ်ကဲထီၣ်သးခံၤတခါ

တၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤဝံၤ ယဲၣ်သီအလီၢ်ခံၤ, ဖဲလါဒိၣ်စ့ဘၢၣ် ၁၂သီ, ၂၀၂၁နံၣ်မုၢ်ဃုၢ်လီၤ ၁န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ်, SAC သုးဟဲက့ၤဆူဟ--- သုးကလၢၤ (ဖဲအဟးဆုၣ်တၢ်ဝံၤ) အခါ, လီၢ်ကဝီၤ KNLA ဒီး KNDO တဖၣ် ထီၣ်ဒုးဝဲ (SAC) သုးလၢ ဟ--- သဝီအမုၢ်ထီၣ် တခါ, ဖဲလ---တၢ်လီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဒုးကဲထီၣ်ဝံၤ, ဖဲမုၢ်ဃုၢ်လီၤ ၂န့ၣ်ရံၣ်န့ၣ် (SAC) သုးမုၢ်လၢတၢ်ထီၣ်ဒုးအီၤတဖုန့ၣ် ခးစိဝဲ ပုၤဒီဖိမိၢ်ခံၤလၢအကူးဘုဲအစံၢ်ပူၤအခါန့ၣ်လီၤ. (SAC) သုးတဖၣ် သူဝဲကျိဖိအကလုာ်ကလုာ်ဒီး ကျိဖးဒိၣ် (M -၇၉), ဒီးခးစိထီၣ်ဝဲဖဲ ဂ---တၢ်လီၢ် (လၢအအိၣ်ဖဲ လ---တၢ်လီၢ်ဒီး ဟ--- သဝီအဘၢၣ်စၢၤန့ၣ်လီၤ.) ပုၤဒီဖိမိၢ်ခံၤအံၤ ဃုၢ်ပူၤဖျဲးအ သးချုးအယီၤ တၢ်ဘၣ်ဒိဘၣ်ထံးတအိၣ်ဝဲဘၣ်.

ဖဲလါဒိၣ်စ့ဘၢၣ် ၁၄သီ, ၂၀၂၁နံၣ်န့ၣ်, သဝီဖိတနီၤလဲၤမၤတၢ်လၢအစံၢ်ပူၤလံ ဘၣ်ဆၣ်အဝဲသ့ၣ်ဘၣ်ပလီၢ်သူၣ် ပလီၢ်သးဒိၣ်မးမုၢ်လၢဘၣ်ယိၣ်ဝဲလၢ (SAC) သုးကခးစိဘၣ်ဖုးအဝဲသ့ၣ်န့ၣ်လီၤ.

ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျၢကိာ်
ကညီဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမုၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပုၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. **KHRG** သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. **KHRG** ဘီးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သီးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမုၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒိၣ်န့ၣ်လီၤ.